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Szelezsán Zsolt képviselő 
Tarján István képviselő 
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Finna Sándor képviselő 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
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Intézményvezetők 
Feladatfelelősök 
 
Javasolt napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) 2018. évi költségvetési irányelvek meghatározása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) I-III. negyedéves költségvetési beszámoló elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Rendelettervezet a helyi adókról 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
6) Tájékoztató a szociális ellátásokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Könyvtár átszervezésével kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
8) Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
9) Helyi népszavazásról szóló rendelettervezet megvitatása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 



10) Támogatások elszámolásainak áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
11) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
12) HÉSZ-szel kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
13) Közterületekre vonatkozó kérdések megvitatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
14) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Zárt ülés: 
 

1) Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 

 
Kalcsó Istvánné köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 fővel 
határozatképes, ismerteti a javasolt napirendi pontokat azzal, hogy javasol megtárgyalni egy 
személyi kérdést, valamint egy turisztikai egyesülethez való csatlakozást. 
 
Ezt követően javasolja Csumpilla Csaba képviselőt felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére.  
 
Javaslatát a jelen lévő képviselők 7 igen szavazattal elfogadják és az ülés napirendjét a következők 
szerint állapítják meg: 
 
Napirendi pontok: 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
3) 2018. évi költségvetési irányelvek meghatározása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
4) I-III. negyedéves költségvetési beszámoló elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
5) Rendelettervezet a helyi adókról 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
6) Tájékoztató a szociális ellátásokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
7) Könyvtár átszervezésével kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 



 
8) Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
9) Helyi népszavazásról szóló rendelettervezet megvitatása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
10) Támogatások elszámolásainak áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
11) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
12) HÉSZ-szel kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
13) Közterületekre vonatkozó kérdések megvitatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
14) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

Zárt ülés: 
 

Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 

1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné rövid tájékoztatást nyújt a két ülés között történt eseményekről és az átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről. 
Felbontották az Idősek Nappali intézményére vonatkozó pályázatot, tegnapi napon döntött a KBB 
a nyertesről. 
Márton-napi rendezvényen járt a Márki Iskolában, nagyon jól érezték magukat. 
Okányba látogatott, aláírták a szennyvízberuházásra vonatkozó megállapodást. Ez a dokumentum 
még kormánydöntésre vár, mivel a kivitelezési költségek magasabbak lettek. A beruházás – a 
Kormány döntését követően – elindul, valószínűleg a nyár elején. 
 
A Román-magyar Egyesület rendezvényére érkeztek vendégek Szerbiából, fogadta a delegációt. 
 
A rendőrségen, közbiztonsági fórumon vettek részt, elmondta, hogy keveselli a helyi rendőrök 
számát, kérte a kapitány Urat, növelje a rendőri jelenlétet. Kérte, a település minden részén legyenek 
jelen a járőrözők, hogy növelhessék a lakosság biztonságérzetét. 
 
Ivóvízminőség Javító Program ülésén képviselte a települést, a Felügyelő Bizottsági ülésen 
csökkentették a tagi hozzájárulást. 
Ellátogatott az ortodox egyház rendezvényére, melyre minden évben kap meghívást. 
Vezetői értekezletet tartott, egyeztették az év zárását és a jövő évi költségvetést. 
A kistérség költségvetését tekintették át, sajnos az adatok nem biztatóak, gondok lehetnek a 
bölcsőde és a házi gondozás finanszírozásánál. 



Katasztrófa védelmi gyakorlat volt, az irányítók sikeresnek értékelték a munkát, de reméli, éles 
helyzetre nem kerül sor a jövőben sem. 
 
A Márki Iskola bálja nagyon jó hangulatban zajlott le, a Napsugár Óvoda visszaköltözött a felújított 
épületbe. 
 
Asztalos tanfolyam indul a közfoglalkoztatás keretében, bár nem kizárólag helyi lakosok fognak 
majd részt venni a képzésen. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő 
képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

111/2017. (XI.28.) számú határozat 
beszámoló a két ülés között történt eseményekről és tett intézkedésekről, 
valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről és 
tett intézkedésről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
         dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

112/2017. (XI.28.) számú határozat 
beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról és az 
átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló beszámolót elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 
 

3) 2018. évi költségvetési irányelvek meghatározása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

113/2017. (XI.28.) számú határozat 
2018. évi költségvetési irányelvek meghatározása 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a költségvetés tervezéséhez a következő 
irányelveket határozza meg: 



 
I. 
 

A költségvetési rendelet előkészítésekor a takarékosság, a stabil és biztonságos 
gazdálkodás követelményeit szem előtt kell tartani. Törekedni kell az elérhető bevételi 
források körének bővítésére, illetve a kintlévőségek számának és összegének radikális 
csökkentésére. 
A képviselő-testületet folyamatosan tájékoztatni kell hátralékok behajtásáról és az 
önkormányzat anyagi helyzetéről. 
 
A képviselő-testület az intézmények működéséhez szükséges forrásokat biztosítja, a 
feladat ellátására biztosított állami támogatás mértékéig. 
 
A kötelezettséggel nem terhelt, előre nem tervezett bevételeket tartalékba kell helyezni, 
melynek felhasználása kizárólag a képviselő-testület döntését követően történhet meg. 
E bevételeket a tervezés során figyelmen kívül kell hagyni. 
 

II. 
 

Működési és felhalmozási célú bevételek a reális lehetőségeknek megfelelően 
tervezhetők.  
Felhalmozási célú hitelt – mint bevételt - csak meglévő kötelezettségvállalás esetén és 
mértékéig lehet tervezni a vonatkozó jogszabályi korlátok figyelembe vétele mellett. 
A Polgármesteri Hivatalnál és az önkormányzat intézményeinél a kiadások időarányos 
teljesítése csak a bevételek időarányos teljesítése esetén történhet. 
 
A bevételek tervezésekor a 2017. év teljesített előirányzatait, illetve hatályos 
szerződésen, hatósági határozaton alapuló kötelezettségvállalásokat lehet és kell 
figyelembe venni. 
 
 

III. 
 

Személyi juttatások  
 
A személyi juttatások előirányzatának átmeneti megtakarítása terhére tartós 
kötelezettség nem vállalható. 
A soros béremelésekhez és a kötelező személyi juttatás kiegészítésekhez szükséges 
előirányzatot a képviselő-testület Magyarország 2018. évi költségvetéséről szóló 
törvényben meghatározottak szerint biztosítja. 
 
A képviselő-testület a költségvetési törvényben meghatározott juttatásokat csak a 2017. 
évi szinten engedi tervezni. Illetménypótlékok, egyéb kiegészítések a jogszabályokban 
biztosított lehetőségek szintjén, illetve a költségvetési törvényben meghatározottaknak 
megfelelően tervezhetők. 
 
A közfoglalkoztatás területén törekedni kell a teljes foglalkoztatásra, valamint az 
elérhető támogatások teljes körű megszerzésére. 
 



Dologi kiadások esetében a víz, gáz, áramszámlák, elvégzett karbantartások 
kivételével a 2017. évi költségek szintjén kell tervezni, a várható áremelkedések 
figyelembe vételével. 
 
Felhalmozási kiadások 
A felhalmozási célú kiadások között azok szerepeltethetők, ahol a kötelezettségvállalás 
már – szerződés vagy testületi határozat formájában - megtörtént. 
A képviselő-testület felkéri a jegyzőt a tervezet elkészítésére, és a polgármestert az 
előterjesztés benyújtására. 
 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
   dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 
 

4) I-III. negyedéves költségvetési beszámoló elfogadása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné kiemeli, hogy nagyon takarékos a gazdálkodás, az adóbevételek majdnem 100 %-
on állnak, így elégedettek lehetnek a Hivatal munkájával. 
A felújítások tekintetében a kimutatás kissé félrevezető lehet, de a munkálatok zajlanak, a tényleges 
kifizetések az átvételt követően történnek meg. 
A közfoglalkoztatás terén a kifizetési arányt a táppénzek és az álláshelyek üressége okozza, sajnos 
sok esetben nem volt megfelelő számú munkavállaló. 
Az intézmények finanszírozása rendben és arányosan megtörtént, megtörténik. 
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, 
melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot 
hozzák: 
 

114/2017. (XI.28.) számú határozat 
I-III. negyedéves költségvetési beszámolóról 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a 2017. évi költségvetés végrehajtásáról 
szóló I-III negyedévi tájékoztatót elfogadja azzal, hogy a személyi kiadásokra 
vonatkozó teljesítésnél a szeptember 30-i állapotot kell szerepeltetni. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
5) Rendelettervezet a helyi adókról 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné: Minden esztendőben dönteni kell az önkormányzati bevételekről. Ezek saját 
bevételek, ez nyújt fedezetet a pályázatok önerejére, illetve a közszolgáltatásokra. 500 Ft-os emelést 
indítványoz. 2018. évben rendkívül nagy összegű pályázatokra számít, ehhez pedig minimális, de 
szükséges önerő kell. 2016. évben nem emeltek, így a 2018. évre vonatkozóan mindenképpen 
javasolja a módosítást, bár összességében mintegy 1 millió forintos többletbevételt jelent, de nagy 



szükség lesz erre a jövőben. A kintlévőségek elfogynak egyszer, nem számíthatnak erre a forrásra a 
végtelenségig.  
 
dr. Rákócziné Tripon Emese elismeri, hogy a javasolt emelés kismértékű, azonban a lakosok 
ellenállására számítani kell. Jelenleg a 7000 forintot rendben fizetik a lakosok, de úgy véli, egy kisebb 
emelés kiválthat egy lakossági ellenállást és összességében nem javasolja a módosítást. 
A kintlévőségek behajtása javíthat az önkormányzat likviditásán. 
 
Finna Sándor: A költségvetés jól áll, nem javasol emelést. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka: A tegnapi napon nagy vita alakult ki, úgy véli, előbb rendezze 
a lakosság a korábbi tartozásokat, és ezt követően nyúljanak hozzá az adókhoz. 
 
Csumpilla Csaba összességében támogatja a kisebb mértékű emelést még akkor is, ha ez 
esetenként népszerűtlen a lakosság körében. Jelentős összegű támogatást adnak, erre fedezetet kell 
teremteni. 
 
Kalcsó Istvánné: Amellett, hogy nem sok az 500 Ft/éves adóemelés, a település megérdemli, hogy 
ennyivel hozzájáruljon a lakosság az évi sok-sok százmilliós fejlesztésekhez. 
Minden támogatást megadnak a családoknak, senkit nem utasítanak el, ehhez azonban forrást kell 
teremteniük. 
Néha fel kell vállalni a népszerűtlen döntéseket is. Az emelés a kétegyházi lakosokért történne, 
minden beruházás a településért és a településen történik. Ha a lakosok nem fognak össze, semmi 
nem történhet Kétegyházán. 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel az 500.- Ft-os kommunális adó emelésre vonatkozó javaslatát, 
melyet a jelen lévő képviselők 2 igen, 5 nem szavazattal nem fogadnak el. 
Megállapítja, hogy 2018. évre vonatkozóan az adómértékek változatlan összegben lesznek kivetve, 
illetve nyilvántartva. 
 
6) Tájékoztató a szociális ellátásokról 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Abrudán Andrea néhány gondolatot fűz az anyaghoz. 
 
Finna Sándor kérdezi, lesz-e differenciálás a tűzifa kiosztása tekintetében.  
 
Kalcsó Istvánné igenlően válaszol. Több olyan kérelem érkezett, amelynek benyújtói nem felelnek 
meg a rendeleti előírásoknak, Ők méltányossági alapon részesülhetnek támogatásban, de kisebb 
mértékben. Nem számították még ki az átlagot, így pontos mennyiségeket nem tud jelen pillanatban 
mondani. 
Lesz egy felső határ, melyet nem léphetnek majd túl. 
 
További kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, 
melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot 
hozzák: 
 

115/2017. (XI.28.) számú határozat 
a szociális ellátásokról szóló tájékoztatóról és egyéb ellátásokról 



Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete 10.000.- Ft/fő egyszeri, szociális alapon 
nyugvó támogatást nyújt a 2017. december 10. napján közfoglalkoztatott munkatársak 
számára, valamint a rendelkezésre álló 2.225.000.- Ft keretből, a 2017. december 1. 
napján rendszeres gyermekvédelmi támogatásra jogosult kiskorúak részére 
természetbeni juttatást biztosít. Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
7) Könyvtár átszervezésével kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné részletes tájékoztatást nyújt az átszervezés körülményeiről, okairól és feltételeiről. 
A megyei könyvtár biztosítja a szakmai munkát, de a helyi feltételeket a képviselő-testületnek kell 
megteremtenie. 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, 
melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot 
hozzák: 
 

116/2017. (XI.28.) számú határozat 
a Művelődési Ház átszervezéséről 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a kulturális szolgáltatás könyvtári ellátásra 
vonatkozó kötelező feladatát a Békés Megyei Könyvtárral kötött megállapodás alapján 
a megyei könyvtár szolgáltatásainak igénybevételével, a Táncsics Mihály Művelődési 
Házban könyvtári információs és közösségi hely elnevezésű könyvtári szolgáltató hely 
biztosítása útján teljesíti. 
A képviselő-testület e fentieknek megfelelően a Táncsics Mihály Művelődési Ház és 
Könyvtár alapító okiratát módosítja, illetve az egységes szerkezetbe foglalt okiratot e 
határozat mellékleteként elfogadja. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
   dr. Medgyaszai László jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
8) Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné a Bizottsági ülésen elhangzott, hogy a pártok és nemzetiségek vezetőit hívják 
meg. Ez most is megtörténik. 
A hangfelvétel elkészítése és archiválása jelentős anyagi és humán erőforrást igényelne. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka kérdezi, lehetne-e újra levetíteni az ülést? 
 
Kalcsó Istvánné úgy véli, ehhez szakember kellene, az ismétlés pedig közvetítési szerződésbe 
ütközhet, de ennek utána kell nézni. 
Annak semmi akadálya, hogy bármelyik képviselő felvegye az ülés anyagát. 



 
Csumpilla Csaba úgy véli, az ülés nyilvános, nincs ok arra, hogy külön hangfelvételt készítsenek. 
 
Tarján István a döntések visszakövethetőségét szeretné elérni. 
 
Kalcsó Istvánné szavazásra teszi fel a rendelettervezetet azzal, hogy a melléklet egészüljön ki a 
sporttevékenységre vonatkozó feladattal, valamint a nemzetiségi önkormányzatok és a pártok 
képviselőit hívják meg az ülésekre. 
 
Javaslatát a jelen lévő 6 képviselő 5 igen, egy nem szavazattal elfogadja, 
 
Ezt követően szavazásra teszi fel, hogy hiteles hangalapú jegyzőkönyv ne készüljön az ülésről. 
 
Javaslatát a jelen lévő 6 képviselő 5 igen, egy nem szavazattal elfogadja, 
 
A módosított tervezetet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadják és a következő 
rendeletet alkotják: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
17/2017. (XII.1.) számú önkormányzati rendelete 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete és szerveinek 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

12/2008. (IV30.) számú rendelet módosításáró 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
9) Helyi népszavazásról szóló rendelettervezet megvitatása 
Előadó: dr. Medgyaszai László jegyző 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné szavazásra teszi fel a rendelettervezetet, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú 
igen szavazattal elfogadnak és a következő rendeletet alkotják: 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének  
18/2017. (XII.1.) számú önkormányzati rendelete 

a helyi népszavazás kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 
10) Támogatások elszámolásainak áttekintése 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Csumpilla Csaba néhány gondolatban beszámol a Patina Hely- és Hadtörténeti Kutató Egyesület 
Orosházán megnyitott kiállításáról. 
Köszönettel vették a támogatást és szeretettel várnak mindenkit a kiállításra. 
A következő héten, csütörtökön, 18.00 órai kezdettel szeretnének egy civil fórumot tartani, ahová 
várják a civil szervezetek képviselőit. Ehhez keresnek még helyiséget. 
 
dr. Rákócziné Tripon Emese kéri, hogy a Valentin-napi örömfutást szervező Egyesületet hívják 
fel kérelem benyújtására, mivel a rendezvény az év elején lesz. 



 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

117/2017. (XI.28.) számú határozat 
támogatások elszámolásainak áttekintése 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete Márki Sándor Nemzetiségi Nyugdíjas 
Klub, a Mozgáskorlátozottak Dél-alföldi Regionális Egyesülete, a Dragon 
Taekwondoo Sportszakosztály, a Kultúrélet Tömegsport Egyesület, a Kétegyházi 
Román-magyar Egyesület, a Kétegyházi Sportegyesület, a Turul Hagyományőrző Íjász 
Szakkör, a Petőfi Közhasznú Polgárőr Egyesület, a Kétegyházáért Hagyományőrző, 
Kulturális és Szabadidős Egyesület és a Patina Hely- és Hadtörténeti Kutató Egyesület 
támogatásáról szóló beszámolókat elfogadja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
11) Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné úgy véli, a szabályzat annyit ér, amennyit betartanak belőle. Sajnos az 
esélyegyenlőség mindenkit megillet és alkalmanként a hátrányosnak érzett csoportok előnyben 
részesítése egy másik, nagyobb csoportot diszkriminál. Ez nem elfogadható és változtatni kell rajta, 
amennyiben ilyen fennáll. 
 
Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

118/2017. (XI.28.) számú határozat 
HEP felülvizsgálata 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Helyi 
Esélyegyenlőségi Program törvény által előírt kötelező áttekintése megtörtént, a HEP 
időarányos megvalósítása eredményes, a program jelenlegi felülvizsgálata nem 
szükséges ezért azt változatlan formában, helyben hagyja. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
12) HÉSZ-szel kapcsolatos döntések meghozatala 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné néhány gondolatban tájékoztatást nyújt az anyagról. A környezetvédelmi hatóság 
nem támogatja a határozati javaslatba foglalt helyrajzi számokkal jelzett területek ipari parkba 
sorolását. 
Ez ellen nem tehetnek semmit, így javasolja a döntés meghozatalát. 



Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet 
a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

119/2017. (XI.28.) számú határozat 
HÉSZ kapcsolatos döntések meghozatala 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Helyi Építési Szabályzat jelenleg 
folyamatban lévő módosítása során a „pufferterületbe” tartozó 969/2 hrsz és 975 hrsz 
alatti területek ipari övezetbe sorolását nem valósítja meg. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
13) Közterületekre vonatkozó kérdések megvitatása 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Tarján István ismerteti a bizottsági ülésen kialakított álláspontot. 
 
Kalcsó Istvánné korábban már tárgyaltak a Móra utcai közterület átalakításáról. A költségvetés 
fedezetet nyújthat az elképzelés megvalósítására, így kérte munkatársait, járják be az érintett 
területet és tegyenek javaslatot. 
Szeretnék megoldani a hármas kereszteződésen való átjárást, biztonságos feltételeket teremtve a 
gyalogosok és kerékpárosok számára. 
A beruházás pontos összege nem ismert, de kéri, kezdjék el a munkálatokat, mivel ha az időjárás 
engedi, még a tél beállta előtt elkészülhetne a járda. Amennyiben nem, a jövő évi költségvetésbe 
betervezhetik a forrást. 
 
dr. Rákócziné Tripon Emese úgy véli, mindenképpen el kellene indítani a beruházást, támogatja, 
hogy indítsák el. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka örül, hogy eljutottak a megvalósításig és mihamarabbi 
végrehatást kér. 
 
Szelezsán Zsolt nagyon fontosnak tartja az érintett terület átalakítását, a gyalogosok és a 
kerékpárosok közlekedésének biztonságosabbá tételét. 
 
Tarján István indítványozza a buszmegálló környékén és a Toldi utca kereszteződésénél 
gyalogátkelőhely kialakítását. 
 
Kalcsó Istvánné szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, melyet a jelen lévő 
képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot hozzák: 
 

120/2017. (XI.28.) számú határozat 
közterületekre vonatkozó kérdések megtárgyalása 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete az Ady utca és Móra utca 
kereszteződésében a Móra utca páratlan oldalán, valamint a Móra utcai buszmegálló 
mögötti részen a nyílt csapadékvíz elvezető árkokat zárttá alakíttatja, biztosítva a 
szükséges forrást költségvetésében. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére, és a 
lehetőségek szerint körforgalom, valamint gyalogos átkelőhely kialakításának 
megvizsgáltatására. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 



Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
14) Bejelentések, egyebek 
Előadó: Kalcsó Istvánné polgármester 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatja a képviselőket a védőnő tevékenységéről, mellyel meg vannak 
elégedve az érintettek. 
Javasolja, vizsgálják felül az ellátott gyermekek létszámát. 
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati javaslatot, 
melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő határozatot 
hozzák: 
 

121/2017. (XI.28.) számú határozat 
személyi kérdés megvitatása 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete Erzsiák Ferencné védőnő megbízási díját 
nettó 19.260.- Ft-tal megemeli. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
Kalcsó Istvánné kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra teszi fel a megfogalmazott határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők egyhangú igen szavazattal elfogadnak és a következő 
határozatot hozzák: 
 

122/2017. (XI.28.) számú határozat 
csatlakozás önkormányzati egyesülethez 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete csatlakozik az Alföldi Slow Egyesülethez, 
melynek célja a térség turisztikai felfejlesztése az Alapszabályban foglaltak szerint. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges jognyilatkozatok megtételére. 
Felelős: Kalcsó Istvánné polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 6-0-0 

 
Kalcsó Istvánné tájékoztatja a képviselőket a véradók kitüntetéséről. Szép gyakorlat, hogy a 
képviselő-testület kis ajándékkal kedveskedik az életmentőknek, külön kiemeli Tarján István 
képviselőt. 
 
Gyebnárné Avrmaucz Hajnalka köszöni a véradóknak a véradást. 
 
Tarján István kéri, az orvosi rendelő előtti nagyjából egy méter széles területet aszfaltozzák le, 
mivel nagyon veszélyes. 
 
Kalcsó Istvánné ezt saját forrásból tudják megoldani és azonnal, mivel már nem lehet sokáig 
aszfaltozni. 
 
Rákócziné Tripon Emese felveti, hogy a bevezető utak kátyúzása nem szakszerű. Emellett a 
Hetednapi Adventista Egyház rendezvényére invitálja az érdeklődőket. 
 



Kalcsó Istvánné: Elindult az utak kátyúzása és tapasztalta, hogy a Hunyadi utca burkolatának 
minősége nagyon rossz. Erről nem tudtak, kéri, amennyiben ilyet tapasztalnak, jelezzék, mivel a 
lehetőségek függvényében igyekeznek mindent megoldani. 
 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka köszönettel vette az eddig elvégzett munkákat. Kéri, az utcanév 
táblákat kezdjék lecserélni. 
 
Kalcsó Istvánné tájékoztatást nyújt az év végi rendezvényekről, tervekről. Úgy véli, a civil 
kezdeményezéseket támogatni érdemes. 
Megrendezik a Mindenki Karácsonyát, várja az érdeklődőket szeretettel. 
A következő testületi ülést december 19-re tervezik. 
 
Kalcsó Istvánné egyebekben további kérdés, bejelentés nem lévén megköszöni a munkát és zárt 
ülést rendel el. 

 
Kalcsó Istvánné      dr. Medgyaszai László 

polgármester        jegyző 
 

Csumpilla Csaba 
képviselő 

 
 
 


